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ÉVKÖZI 10. VASÁRNAP                             B év                    1– 4 oldal 

 

Olv.:  Ter 3,9-15 – 2Kor 4,13-5,1 – Mk 3,20-35 

Jézus válaszol a farizeusok vádaskodására          
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

Szentmise bevezetése 

Jézus azt mondja, 

hogy minden jó és minden rossz 

belőlünk, a szívünkből származik! 

 

Kedves Testvérek! Minden okunk megvan arra, hogy féljünk, féljünk önmagunktól! Olyan 
könnyű osztályozni: ki a jó és ki a rossz. A mai vasárnapon különösképpen is kérjük az Isten 
kegyelmét, hogy ne tudjon elhatalmasodni szívünkben a rossz! Tartsunk önvizsgálatot! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! A nagy ünnepek után vagyunk, a mai nappal elkezdődnek - a miseruha 

zöld színe szerint - a zöld vasárnapok. Azt is mondhatnám: zöld a remény színe! Mégiscsak 
azért jövünk ide vasárnapról–vasárnapra, hogy reményünk legyen! Igen nagy szükségünk van 
erre az erényre! Annyi minden el akarja rabolni a reményünket! Annyi mindenki szövetségese 
a gonosznak, aki reménytelenségben szeretné tartani a világot, az embereket!  

 

Az Egyház vasárnapról – vasárnapra sajátos célt akar megvalósítani!  
Minden vasárnap fontos igazságot bont ki számunkra, hogy megerősödjünk! 
Az Egyház ma világossá akarja tenni számunkra a jó és a rossz misztériumát! 

 

Jézus hazament hosszú – mondhatom - tanítókör után, nagyon jó hírek érkeztek haza Róla, 
hogy mennyi mindenki van körülötte. Mennyi mindenki kapott segítséget Tőle, tanítást, 
példát, bátorítást a jóra! Amikor Jézus hazamegy, akkor azzal találkozik, – persze a várakozás 
nagy – hogy azt mondják: bolond. Jézus ellenségei sokkal ravaszabbak, azzal nem intézik el, 
hogy bolond. Ezt könnyű rámondani akárkire. Azt mondják: a sátán csatlósa, a sátánnal 
szövetkezett. Innen a szemfényvesztés! Hallottuk, amit Jézus mondott. A sátán a világ 

fejedelme, egyértelműen mondja Jézus, hogy ereje van, mégpedig igen nagy ereje.  
 

Jézus az Isten Fia! 

Isten országát hozta el ebbe a világba! 

 

Isten országa nagyon nehezen talál helyet ebben a világban, nagyon nehezen talál helyet a 
szívünkben! Egyszerű lenne elintézni azzal, hogy a világban más gondolatok uralkodnak, más 
érvényes, más a világ programja. Ne csodálkozzunk, hogy az Isten országa ebben a világban 
nem tud helyet szerezni magának! Csakhogy az Isten országa bennetek van! – mondja Jézus! 
 

Amikor a jó és rossz titkával szembesülünk, 
 akkor innen kell kiindulni: Isten országa bennetek van! 

 A világ olyan, amilyenek mi vagyunk!  
A világ a mi életünkben van jelen! Ha nagyon kevesen vagyunk,  
akik életében meggyökeresedett az Isten országa, akkor az Isten országa erőtlen!  
Ha sokan vagyunk, akkor az Isten országa erős! 
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A sátán eszközei 
Jézus azt mondja a sátánnal kapcsolatosan, hogy erős, hatalma van, uralkodik is. 
Méltatlankodunk éppen eléggé, hogy miképpen uralkodik a gonosz ebben a világban. Milyen 
eszközei vannak. Sajnos mi, akik azt hirdetjük, hogy a másik oldalon vagyunk, bizony 
ugyanolyan eszközökkel harcolunk igen sokszor a gonosz ellen, mint amilyen eszközei neki 
vannak. Pedig a rosszat nem lehet legyőzni rosszal!  
 

Egyetlen lehetőség van:  
a rosszat legyőzni jóval! 

 

A jó és a rossz értelmezése 
Jó és rossz, mint fogalom létezik, csakhogy mondaná meg egyszer valaki, hogy ez a fogalom 
mit jelent? A jó és a rossz valójában önmagában nem létezik! A jó a jócselekedet, a rossz a 
rosszcselekedet! Ennek következtében jó csak akkor van a világban, ha vannak, akik teszik a 
jót. A rossz azért van jelen a világban, mert vannak, akik teszik a rosszat.  
 

Jézus arról beszél, 
hogy minden jó és minden rossz belőlünk származik, 

a szívünkből, a szívünk árulkodik erről! 
 

Mivel uralkodik a sátán 
Mi a sátán fegyverzete? Ijesztget bennünket a halállal, ijesztget bennünket mindazzal, ami a 
halált megelőzi, vagy ami a halálra utal, minden testi, lelki szenvedés! Ezzel uralkodik a sátán 
ebben a világban. Azt hiteti el az emberekkel, hogy a testi, lelki szenvedés az mindent 
megront, tönkreteszi az életünket, következésképpen megrontja a világot és mindegyikünk 
meg fog halni. Tehát egyetlen lehetőségünk van, ez a földi élet. 
 

Jézus azt mondja: 
a saját fegyverével győzi le a sátánt! 

 

Ez azt jelenti, - hallottuk – Jézust azért csodálták, hogy annyi jót tett, vigasztalta az 
embereket, gyógyította a betegeket, egyszerűen velük volt, nem hagyta őket magukra, mert a 
szenvedést nem tudjuk megszüntetni, a bajokat – akármilyen jellegűek – nem tudjuk 

megszüntetni.  
Egy lehetőség van, 

hogy nem hagyjuk magukra  

ezekben a megpróbáltatásokban 

az embereket! 

 

A halál 
A halál legyőzhető? Amikor Jézus a rossz fejedelmére hivatkozik, akkor azt mondja, hogy 
legyőzte! Igen, Jézus legyőzte a halált! Jézus azt mondja: Nagyobb szeretete senkinek nincs 
annál, mint aki életét adja barátaiért! Legyőzhető a halál akkor, ha egymást annyira szeretjük, 
hogy áldozatkészségünkhöz mérjük a másik emberrel való kapcsolatunkat, a szeretetünket! A 
testi halál elérkezik, de addig, amíg időnk van, addig győztesek lehetünk! 
 

Mindezt legyőzhetjük akkor, 
ha egymást önfeláldozóan szeretjük! 

Mondhatom ilyen keményen: 
ha képesek vagyunk meghalni egymásért! 
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A világot nem lehet jókra és rosszakra osztani 
Ha a jó és a rossz misztériumával akarunk szembesülni, akkor nem szabad elfelejteni, hogy 
nem lehet a világot jókra és rosszakra osztani. Általában úgy mondjuk, ők a rosszak, én, mi 
vagyunk a jók. Mindenki, aki ebbe belemegy, így gondolkodik: ők a rosszak, én a jó. 

 

Jézus arról beszél, 
hogy belőlünk származik a jó is és a rossz is! 

 

Van itt egy nagyon fontos fogalom, amit még ehhez hozzá kell csatolni. Jézus nem csupán azt 
mondja: te jó vagy, te meg rossz vagy, hanem aki jó, az építkezik, az építi az emberi 
kapcsolatokat! Aki rossz, az rombol, az leépíti az emberi kapcsolatokat, tönkreteszi azokat! 
Fontos, hogy valamit megsejtsünk ebből a titokból! 
 

A mai evangélium három igazságot állít elénk 
Az egyik igazság:     Honnan van Jézus hatalma, hogy ő csak jót tesz? 

A második igazság:  Honnan a gonosz, hogy csak rosszat tesz és rombol? 

A harmadik igazság: Honnan van nekünk erőnk, hogy a jót meg tudjuk tenni? 

          Építsünk és ne romboljunk! 
 

Az egyik igazság: Honnan van Jézus hatalma 
Jézus azt mondja, elérkezett hozzátok az Isten országa! Jézus a Szentlélekre hivatkozik, az ő 
hatalma a jóra az isteni Lélek megnyilatkozása! Honnan van Jézus hatalma a jóra? Jézus 
Istentől, az Atyától elhozta erre a Földre az Isten országát! Isten országa azt jelenti, hogy a 
szenvedőket, betegeket, nyomorultakat, gondokkal küzdőket nem hagyja magára, velük van!  
 

Jézus lélegzetelállítóan mutatja meg: 
minden helyzetben szereti az embert! 

Jézus hatalma! 
 

A második igazság: Honnan a gonosz 
A kérdés, hogy Jézus hatalmával szemben mit tud keresni a gonosz, miközben van, létezik? 
Honnan a gonosz? Rendkívül fontos kérdés: a gonosz bennünk lakozik! Az emberi lélek 
sajátossága: az ember hárít! Nagyon jegyezzük meg! Az ember, aki rosszat tett, hárít! Az 

asszony, akit mellém adtál, hogy vegye el a magányomat, az asszony hárít! A kígyó szedett 
rá! Honnan a rossz? Bennünk van, mert szabadok vagyunk, Isten szabadságot adott, tudunk 
jót és rosszat tenni! Ha őszintén magunkba nézünk, akkor beláthatjuk, hogy mennyi rossz 
szándék van bennünk, mennyi indulat, mennyi irigység, gyűlölködés, mennyi hamisság! 
  

Honnan a rossz? Egyértelmű! 

Nem egyesektől, hanem mindenkitől! 

Honnan a jó? 

Nem egyesektől, hanem mindenkitől! 

 

A harmadik igazság: Honnan van erőnk 
Honnan van az erő számunkra? Honnan vehetjük az erőt, hogy meg tudjuk tenni a jót? 
Egyetlen döntés az, ami a kérdést eldönti! Jézus új közösséget kínál föl! Így is mondhatnám: 
Jézus az emberiség számára új családot jelenít meg!  
 

Aki elfogadja Istent Atyjának, 
az az Isten fia, az Isten családjához tartozik! 
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Aki elfogadja Istent Atyjának, 
annak számára mindennél fontosabb az Isten akarata, 

Isten akaratának a teljesítése! 

 

Honnan az erő a jóra? 

Onnan az erő, hogy új közösséget alkot az emberiség, 
olyan közösséget, amelynek Isten az Atyja, 

olyan közösséget, amelyben mindennél fontosabb az Isten akarata, 

olyan közösséget, amelyben egyik ember a másiknak testvére! 

Innen az erő! 

 

Ma ezzel van baj: siratjuk magunkat, kétségbe vagyunk esve a jövőtől!  
Csakhogy, hogy állunk ezzel a családdal, amelynek Isten az Atyja?  
Hogy állunk ezzel a családdal,  
amelyben Isten akarata mindennél fontosabb és mindent meghatározó! 
Hogy állunk ezzel a családdal, amelyben egymás testvérei vagyunk  
abban az értelemben, ahogy ezt Jézus megjelenítette!  
Ha ez a család csak elvben létezik, amelyről lehet beszélni, akkor nulla az egész!  
Ha ez a család gyakorlat, - mert elvi közösség nincs - akkor ez élő valóság!  
Ha ez a család létezik, akkor nem kell félni, akkor legyőzetik a gonosz!  
Ha ez a család nincs, akkor a gonosz győzedelmeskedik! 

 

A mai vasárnapon rendkívül fontos, 
hogy az első kérdéskört átgondoljuk és el is vállaljuk! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Imádkozzunk lelki megújulásunkért. Oly sokszor gondolok mostanában 
erre! Egyre több sajnálattal nézem és hallgatom miniszterelnökünket, aki állandóan a lelki 
értékekről beszél! Vajon mennyien vallják ugyanazt? A lelki értékek, ha az életünket 
meghatározzák, akkor legyőzhetetlenek vagyunk. Különben szélmalomharc! Ne másra 

gondoljunk, hanem önmagunkra! Ne mást óhajtsunk beállítani ebbe a harcba, hanem 

önmagunkat! Különben hárítunk! Imádkozzunk! 

 

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Isten áldásával befejeződik a szentmise és megyünk tovább az utunkon. 
Tegnap nyugat-európai országokból jött emberekkel találkoztam. Úgy néznek Magyarország 
felé, mint a megmentő felé! Karizmatikus vezetője van Magyarországnak, de miképpen 
sorakozunk föl? Nem politikai, lelki kérdés dönti el a helyzetet, mert erős fegyverei vannak a 
sátánnak. Döntési helyzetben vagyunk! Csak jóval lehet legyőzni a rosszat!  
 

Idén egész Magyarországon 25 papot szentelnek! Több mint a fele szülei ellenére lett pap!  
Az én időmben csak Esztergomban 12 papot szenteltek. A felelősség nagy, a kérdés bennünk 
dől el! Örültem, hogy 11 fiatal ministránst érzékeltem magam körül! Mindegyik gyakorló 
keresztény családból van itt! Gondolkodni szabad, jó döntéseket hozni is szabad! 

 


